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Orienteringssaker 

Underliggjande saker:

Saksnummer Tittel
016/2023.1 Invitasjon til å delta i høyring - Lokal forskrift om 

inntak/formidling og inntaksmatrisa - Vestland fylkeskommune
016/2023.2 Årsmelding kontrollutvalet 2022

Forslag til vedtak:
Sakene vert tekne til orientering

Saksopplysningar:

Orienteringar:
1. Norsk Vind v/Espen Borgir Christophersen orienterar om status i prosjekt Hordavind.
2. Biofokus v/Torbjørn Høitomt presenterar rapport om naturkartlegginga, gjennomført 

sommaren 2022, i Modalsfjella.
3. Presentasjon av kontrollutvalet si årsmelding 2022, v/ leiar Sigmund Vikane.

Kommunestyret - 016/2023

KS - behandling:
1. Naturmangfald i utvalde områder i Stølsheimen og Matrefjella

Biofokus v/økokolog og mosespesialist Torbjørn Høitomt presenterte rapport om 
naturkartlegginga gjennomført sommaren 2022 i Modalsfjella. Kartlegging og rapport er tinga 
av Forum for natur og friluftsliv (FNF) Hordaland v/ Gunvar Mikkelsen.

Rapporten skildrar naturmangfaldet i fjellområda i- og rundt Modalen kommune, og det har 



vore utvalde undersøkingsområder for å kartlegge plante- og dyrelivet. Det har vidare vore 
sett på korleis klimaprofilen i Stølsheimen og Matrefjella vil kunne utvikle seg dei neste ti-åra 
med bakgrunn i det ein har oversikt over i dag og kva som kan påverke dette. Kartlegginga 
kan nyttast som ein del av faktagrunnlaget i ein større konsekvensutredning ved behov for 
dette.

1. Prosjekt Hordavind
Norsk Vind v/prosjektleiar Espen Borgir Christophersen orienterte nærare om prosjekt 
Hordavind og status. Etterspurnaden etter straum auker dei neste åra, mellom anna grunna 
av nedskalering av utslipp, elektrifisering av samfunnet og levestandard. Norsk Vind ønskjer å 
utrede konsekvensane av utbygging av vindkraft i Modalen. Ein konsekvensutredning vil 
kunne undersøke ein del spørsmål knytt til område med sårbare naturtyper, konsekvenser for 
dyreliv og friluftsliv, og for lokalsamfunnet. 

I dagens system er kommunen formelt sett ein høyringspart opp mot NVE ved handsaming av 
ein konsensjonssøknad. Lovforslaget til endringar i konsensjonssystemet gjev kommunane 
auka mynde i handsaminga i av denne type utbyggingsprsjekt. Kommunenane kan velgje sjølv 
å sette i gang utredninger i samarbeid med selskap som Norsk Vind og, etter ein 
konsekvensvurdering, vurdere dei konsekvensane som vert identifisert/kartlagt opp mot eit 
eventuelt framtidig utbyggingsprosjekt.  vil Kommunen kan gjennom arealplanlegging kunne 
vurdere kor det vil vere areal som kan nyttast til dette føremålet. Dersom lovendringa vert 
sett i verk, vil kommunane også sjølv kunne handsame konsesjonssøknader. 

1. Årsmelding kontrollutvalet 2022
Leiar i kontrollutvalet Sigmund Vikane presenterte kontrollutvalet si årsmelding 2022, og ga 
nærare informasjon om rammene for kontrollutvalet sitt arbeid og samarbeidet med- og 
rollane til sekretariatet og revisjonen.

1. Orienteringar frå administrasjonen
Rådmann orienterte om desse sakene:

- Henvending frå Modalen kraftlag
Disponering av kvoten og forlenging av avtale

- Tilråding og forbod mot bruk av app-ane TikTok og Telegram
Tilsette i kommunane i IKT Nordhordland-samarbeidet skal ikkje lenger ha applikasjonane 
TikTok og Telegram på mobil, nettbrett eller pc som er eigd av kommunen.

- Støtte til breibandsutbygging i Vestland
Kommunar i Vestland fylke får moglegheit for å søke om støtte til midlar for fiberutbygging 
der det kan vere behov for dette.

- Høyringsuttale om skuleinntak og nærskuleprinsipp
Modalen kommune sender inn høyringsinnspel

- Investering i bowlinganlegg
Det kjem sak i neste møte i kommunestyret om behov for justering og tilleggsløyving i 
investeringsbudsjett for 2023, då innkome anbod er høgare enn løyving i budsjettet.

- Satsar for årskort ved Bryggjeslottet
I neste møte i kommunestyret vil det bli lagt fram forslag til sats for årskort ved bruk av 



Bryggjeslottet. 
Administrasjonen er i prosess for revidering av ordninga for bruk av årskort.

Det vart vidare svart ut spørsmål knytt til desse sakene:
- Ras ved ferdavegen mot Trohaug. Raset gjekk på privat eigedom og ikkje på kommunal grunn.

- Status byggjeprosjekt kyrkjetomta
Det har vore gjennomført anbodsprosess og det er inngått avtale med ein tilbydar som vil starte opp 
etter påske med utredning av moglegheiter for tomta. 

- Flygel i Flodmaal
Det vart gjennomført flygelkonsert i Flodmaal vinter 2023. Det er ønskje om at ein vektlegg akustikk 
og tilrettelegging for gode konsertopplevingar ved vurdering av plassering av flygelet, og 
tilbakemeldingane etter konserten. Kommunestyret bed om at flygelet vert flytta tilbake til 
Bryggjeslottet.

- Folkevaldopplæring
Det er ønskje om at startar planlegginga før sommaren av folkevaldopplæringa for nytt 
kommunestyret hausten 2023. Det vil vere nyttig å få dette inn i politisk møteplan for hausten. 

- Rapport om Modalen Næringsbygg AS
Det er ønskje om at rapporten vert teke omsyn til i vidare planlegging av saker som skal til 
kommunestyret for handsaming og når eigarskapsmeldinga skal handsamast. 

KS - vedtak:
Sakene vert tekne til orientering


